## مصادر القانون الاداري

## The sources of administrative law

## Sources of administrative law:

**Source**: It is the means by which the rules of law are formed and give them the power of commitment. In general, the sources of administrative law are: texts, custom, court rulings

مصادر القانون الاداري

المصدر هو الوسائل التي تتكون من خلالها قواعد القانون وتمنحها قوة الالتزام وبشكل عام فان مصادر القانون الاداري هي: النصوص ، العرف ، احكام القضاء

## **Texts:**

The rules of administrative law are not codified in one legislative body, some of them are in the constitution and the other in laws issued by the legislative authority and also we find them in organizational decisions (regulations).

النصوص:

ان قواعد القانون الاداري غير مدونة في متن تشريعي واحد فبعضها في الدستور والاخر في القوانين التي تصدر عن السلطة التشريعية وايضاً نجدها في القرارات التنظيمية (اللوائح).

It is noted that if there is a conflict between these texts, the text with the highest grade should be taken, and the constitutional text must take precedence over the legal text when there is a conflict between them, as well as the legal text over the text contained in the regulations and instructions (regulations).

ويلاحظ انه اذا حصل تعارض بين هذه النصوص فينبغي الاخذ بالنص ذي المرتبة الاعلى فيجب تغليب النص الدستوري على النص القانوني عند حصول تعارض بينهما وكذلك تغليب النص القانوني على النص الذي يرد في الانظمة والتعليمات (اللوائح).